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KRATEK RAZMISLEK NA OBČNEM ZBORU – 2017, O DELOVANJU NAŠEGA 
ZDRUŽENJA IN NJEGOVEM UMEŠČANJU V SLOVENSKI DRUŽBENI 

PROSTOR. 
 

Za vsako organizacijo ali združenje je pomembno vprašanje delovanja, napredka, širjenja 

dejavnosti in kakovostne rasti ter vsesplošnega razvoja. Hkrati pa je pomembno tudi njeno ali 

njegovo umeščanje v družbeni prostor. To seveda velja tudi za našo organizacijo, ki gledano s 

širšega zornega kota, deluje na posebnem in pomembnem področju družbenega življenja.  

 

Dejstvo je, da vsaka organizacija velja toliko, kolikor veljajo njeni člani oz. članice, kar 

preneseno pomeni kolikor uspevamo oz. smo uspeli predstaviti in uveljaviti naša prizadevanja 

in dejavnosti, ne le v ožjih strokovnih krogih, marveč tudi širše v slovenski javnosti in tudi v 

tujini. Temeljna izhodišča in silnice, ki usmerjajo naš razvoj izhajajo iz številnih dogodkov, ki 

so se v preteklih in polpreteklih obdobjih odvijali na slovenskih tleh in tudi širše, izhajajo pa 

tudi iz današnjega razumevanja obstoja in razvoja našega naroda in posledično tudi naše 

države. 

 

Združujejo nas skupni cilji, skupne vrednote in skupna spoznanja, ki temeljijo na preverjenih 

in strokovno ter znanstveno utemeljenih zgodovinskih dejstvih, za katere menimo, da niso 

samo približek resnici, marveč resnica sama. Tu gre dejansko za zgodovinsko pogojene in 

preverjene teze, premise in razmisleke, ki smo jih v naši organizaciji v celoti sprejeli in jih 

ponotranjili. Vendar pa raziskovanje naše polpretekle in pretekle zgodovine, ki naj bi jo 

iztrgali iz pozabe in predstavili novim, predvsem mladim generacijam Slovenk in Slovencev, 

še ni končano. 

 

Od tod prizadevanja za odstiranje še neznanega in razkrivanje novih dejstev in resnic, ki so 

povezane s posameznimi dogodki na naših tleh, pa tudi z dogodki, ki segajo preko naših meja, 

v povezavi z njimi pa je moč najti tudi smisel za širše preučevanje oz. raziskovanje. 

 

Temu so bili namenjeni različni posveti, okrogle mize, predavanja in strokovne obravnave: 

Naj spomnim …. O Lojzetu Udetu, o Rudolfu Badjuri, o Slovencih, vojaškem gorništvu in 

smučanju, o dogodkih na Ljubelju, o dogodkih iz 1. Svetovne vojne, o Savski liniji in 

Ortigari, o Partizanskem Cerknem, o Mangartski tekmi …., če navedem  le nekatere izmed 

številnih dejavnosti. V povezavi s slednjim naj dodam še to, da knjigo o mangartskem 

dogodku z naslovom »Američani na Mangartu« pripravlja brigadir Janez Kavar, kar bo 

pomemben dogodek ne le za Združenje, marveč tudi za avtorja.  

 

Iz vsega povedanega zlahka razberemo bistvo in smisel delovanja Združenja vojaških 

gornikov Slovenije. Verjamemo, da velika večina po svojih močeh, znanju in sposobnostih 

podpira delovanje organizacije in si neposredno ali posredno prizadeva za njeno uveljavitev. 

Seveda so dobrodošli tudi kritični razmisleki in skladno z demokratičnimi načeli tudi nastopi 

v javnosti bodisi z govornimi ali pisnimi prispevki. Ni pa mogoče sprejeti drugačnih razlag, 

mnenj in stališč, ki so v povezavi s posameznimi dogodki iz naše bližnje ali polpretekle 

zgodovine povsem v nasprotju z razkritimi in sprejetimi dejstvi. 

 

Morda bi v izogib nesprejemljivim ali dvomljivim aktivnostim, ki se ne skladajo s cilji in 

temeljnimi usmeritvami naše organizacije sprejeli KODEKS Združenja vojaških gornikov 

Slovenije po zgledu številnih drugih organizacij ali združenj. Ta bi ne le vsebinsko, marveč 



tudi z moralno-etičnega vidika zavezoval člane k tvornemu sodelovanju in prizadevanju za 

skupno stvar.    

 

V programu združenja smo si v okviru organizacijskih in strokovnih aktivnosti zadali nalogo 

obveščanja širše javnosti doma in v tujini o delu ZVGS. Ena od možnih poti za promocijo 

naše dejavnosti so poleg posvetov, okroglih miz, raznih predstavitev tudi različni pisni 

strokovni prispevki, ki sežejo širše, torej v še druge strokovne ali laične javnosti. Kdor 

spremlja spletne strani našega združenja je pod rubriko »Vojaško strokovne dejavnosti« 

zasledil tudi članek o nedavnem simpoziju o višinski fiziologiji, kjer je bil v imenu našega 

združenja predstavljen kratek prispevek. Hkrati pa zapis na spletu tudi na kratko predstavi 

naše združenje ciljni javnosti 4000 - im slovenskim športnim pedagogom v Sloveniji. Najbrž 

je takih poti še več. Poskusimo jih izkoristiti in s tem doseči večjo prepoznavnost naše 

organizacije. Imamo odgovore na vprašanja kdo smo, zakaj smo in kam naj gremo. 

 

Upam, da se strinjate z menoj, da je to naša prava izbira in pot v prihodnost.     

 

 

                              

 

 


